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Protokół Nr 24 
z dwudziestej czwartej sesji Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 24.09.2008r. 

 
 
 
Posiedzenie wyjazdowej sesji odbyło się w świetlicy wiejskiej sołectwa Pęperzyn. 
 
Spotkanie trwało od godz. 10.00 – do godz. 14.45. 
 
Obecność według załączone listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 10 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
 
Radni nieobecni usprawiedliwieni :  
1. GraŜyna Sowińska. 
2. Roman Mroczkowski. 
3. Józef Kosiniak 
4. Stanisław Piłka 
5. Ireneusz Balcer 
 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka    - Paweł Toczko 
2. Sekretarz Gminy     - Renata Jesionowska – Zawieja 
3. Skarbnik Gminy     - Władysław Rembelski 
4. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
5. Kierownik Administracji Zasobów 
    Komunalnych     - Stefan Dropinski 
6.Dyrektor Zakładu Gospodarki  
   Komunalnej      - Henryk Dueskau 
7. Kierownik ds. Wodno-Kanalizacyjnych 
    i Ciepłownictwa     - Piotr Łukarski 
8. Kierownik Gminnej Spółki Wodnej  - Adam Zawieja 
9. Kierownik Referatu Inwestycja, Planowania 
    Przestrzennego i Gospodarki  
    Nieruchomościami     - Michał Bąk 
10. Przedstawiciel Izby Rolnej   - Piotr Plutka 
11. Mieszkańcy Pęperzyna 
12. Redaktor „Widomości Krajeńskich”  - Robert Środecki 
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W części spotkania uczestniczył Kierownik Referatu Rolnictwa,    Ochrony Środowiska, 
Leśnictwa i Dróg p. Tomasz Fifielski 
 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
 
Porządek obrad przewidywał: 
 

1. Otwarcie 
2. Stwierdzenie quorum 
3. Przyjęcie protokółu z XXIII sesji RM. 
4. Przyjęcie informacji przewodniczącego RM o podejmowanych działaniach w okresie 

między sesjami. 
5. Przyjęcie informacji Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Informacja Kierownika referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg dotycząca 

aktualnej sytuacji w rolnictwie naszej gminy na tle sytuacji krajowej- dyskusja. 
8. Informacja Kierownika Gminnej Spółki Wodnej na temat strony organizacyjno- 

ekonomicznej Spółki oraz podjętych pracach w 2008 roku. 
9. Informacja Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej dotycząca sytuacji 

ekomiczno-organizacyjnej Spółki. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork na 2008r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Administracji Zasobów Komunalnych w 

Więcborku. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wartości najniŜszego wynagrodzenia i wartości 

jednego punktu w tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla 
poszczególnych kategorii zaszeregowania pracowników AZK. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu targowiska miejskiego. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uŜyczenia muszli koncertowej wraz z przyległym 

gruntem w lasku miejskim. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy i pierwszeństwa w nabyciu lokali 

mieszkalnych będących własnością Gminy Więcbork.  
16. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wolne wnioski i informacje. 
19. Zakończenie. 

 
 
Przewodniczący RM po otwarciu obrad podziękował gospodarzowi sesji - sołtysowi 
Pęperzyna p. Stanisławowi Schwartz, , który jest równieŜ radnym Rady Miejskiej, za  
zaproszenie na sesję.  
 
Następnie wniósł o wprowadzenie autopoprawki do przesłanego radnym porządku obrad 
poprzez umieszczenie w nim jako punktu 11 pozycji dotyczącej podjęcia uchwały w sprawie 
zmiany uchwały nr XXIII/196/08  rady miejskiej w Więcborku w sprawie zaciągnięcia 
kredytu na finansowanie planowanego deficytu budŜetu Gminy Więcbork na 2008r. oraz 
spłaty wcześniej zaciągniętych poŜyczek i kredytów. 
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Autopoprawkę przyjęto jednomyślnie 
 
 

  Po czym przegłosowano porządek obrad. 
 
 

Porządek obrad przyjęto jednomyślnie 
 

 
 
Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokół z XXIII sesji został 
napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc poprawek. Zapytał , czy są jeszcze 
jakieś uwagi do protokółu ze  strony radnych. Takowych nie zgłoszono, zatem poprosił o jego 
przegłosowanie. 
 

Protokół przyjęto jednomyślnie 
 
 
 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
30.08.2008r. – wspólny z Burmistrzem Więcborka udział w kontroli szkół pod kątem 
przygotowania do rozpoczynającego się nowego roku szkolnego 2008/2009. Kontrola 
dotyczyła Szkoły Podstawowej w Więcborku oraz Gimnazjum w Więcborku 
2.09.2008r. – Udział w spotkaniu zorganizowanym przez Dyrektora Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w składzie : Burmistrz Więcborka, Przewodniczący RM, Dyrektor ZGK, 
Kierownik ds. Wodociągowych w ZGK, Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii 
Europejskiej Rady Miejskiej w Więcborku. Tematem spotkania było omówienie spraw 
związanych z uruchomieniem drugiej brygady rozprowadzającej sieć wodociągową na terenie 
Gminy. PowyŜsza propozycja wyszła od Przewodniczącego RM na ostatniej sesji RM, a 
celem jej było wykonanie załoŜeń planowych przewidzianych w budŜecie  gminy na 2008r. 
3.09.2008r. – wizyta na placu budowy sieci wodociągowej celem zapoznania się z 
przebiegiem tych prac na terenie sołectwa Lubcza. 
5.09.2008r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Koło Kombatanckie w Więcborku z 
okazji Święta Kombatanta. Impreza została zorganizowana w Leśnictwie Chłopigost. 
7.09.2008r. – udział w DoŜynkach Powiatowych. Organizatorem doŜynek była Gmina 
Kamień Krajeński. 
8.09.2008r. – Wyjazd do Torunia na spotkanie z kierownictwem Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska. W skład delegacji wchodzili: Burmistrz Więcborka, Przewodniczący 
RM,  Sekretarz Gminy. Celem wizyty było pozyskanie informacji na temat moŜliwości 
zdobycia kredytu na realizację zadań inwestycyjnych. 
10.09.2008r. – udział w otwarciu V Międzynarodowych spotkań Poetyckich „Pobocza 2008”. 
11.09.2008r. – udział w spotkaniu na placu budowy wodociągu w Lubczy. W spotkaniu 
uczestniczyli: Burmistrz Więcborka, Przewodniczący RM, Kierownik ds. Wodociągowych 
ZGK, Inspektor Nadzoru, Projektant. Celem spotkania było poszukanie właściwych 
rozwiązań przebiegu sieci wodociągowej przez rzekę, las w kierunku Zgniłki. 
Tego samego dnia Przewodniczący RM brał udział w spotkaniu zorganizowanym przez 
dyrekcję Przedszkola i rodziców w Sypniewie. 
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14.09.2008r. – udział w gminnych doŜynkach. Organizatorem DoŜynek był Urząd Miejski i 
sołectwo Runowo. 
15.09.2008r. – zapoznanie się z przebiegiem prac inwestycyjnych na terenie miasta i gminy. 
Dotyczyło to między innymi prac prowadzonych : przy budowie wodociągów w Lubczy i 
Borzyszkowie, na ulicy Gdańskiej, w lasku miejskim i na ulicy Kościuszki. 
17.09.2008r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej. 
RównieŜ w tym dniu Przewodniczący RM brał udział w spotkaniu zorganizowanym przez 
Burmistrza Więcborka z Sołtysami. Na spotkaniu poruszono problemy związane z: 
- sporządzeniem propozycji do realizacji w BudŜecie Gminy w na 2009r. w poszczególnych 
sołectwach, 
- zapoznanie przez Burmistrza Więcborka z zakresem z zakresem wykonywanych prac 
inwestycyjnych i stopniu ich zaawansowania, 
- róŜnych problemów nurtujących mieszkańców poszczególnych sołectw. 
18.09.2008r. – udział w posiedzeniu Komisji Statutowej  Rady Miejskiej. 
22.09.2008r. – Udział w posiedzeniu Komisji Inwentaryzacji i Wspierania inicjatyw 
Dotyczących Rynku Pracy, Promocji oraz Handlu i Usług, a takŜe w posiedzeniu Komisji 
BudŜetu i Finansów. Ponadto w tym dniu odbyło się spotkanie zorganizowane przez 
Burmistrza Więcborka z udziałem Starosty Powiatu w Zespole Szkół Centrum Rolniczego w 
Sypniewie. Spotkanie dotyczyło problemów związanych z przejęciem przez Urząd 
przepompowni nieczystości płynnych stanowiących na dzień dzisiejszy własność powiatu. 
23.09.2008r. – udział w posiedzeniu Rady Sołeckiej w Sypniewie. 
 
Oprócz powyŜszych działań w omawianym okresie Przewodniczący RM  na bieŜąco 
uczestniczył w spotkaniach organizowanych z inicjatywy Burmistrza Więcborka bądź z jego 
inicjatywy, a dotyczących wyjaśniania lub rozwiązywania zaistniałych problemów. 
Dodatkowo równieŜ w tym czasie dwukrotnie przeprowadził rozmowy telefoniczne z 
Urzędem Marszałkowski, by pozyskać informacje odnośnie złoŜonego przez Gminę 
Więcbork projektu o środki unijne w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego / na 
kanalizację w mieście /. Z informacji jakie uzyskał wynika, Ŝe projekt ten przeszedł pierwszy 
etap preselekcji i został zakwalifikowany do drugiego etapu oceny, co zostało potwierdzone 
pismem z Urzędu Marszałkowskiego z dnia 10.09.2008r. 
Poza tym współdziałał w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
Przed omawianiem swojego kalendarium działań Burmistrz powiedział, Ŝe właściwie wiele z 
wspomnianych przez przedmówcę spraw zazębia się z jego działaniami w związku z czym 
pominie to co zostało juŜ powiedziane. 
 
3.09.2008r. – udział w Konwencie Burmistrzów w Brodnicy. Na spotkaniu Burmistrzowie 
wyrazili niezadowolenie z funkcjonowania Regionalnego Programu Operacyjnego oraz 
obawy co do wykorzystania środków unijnych.  Obawy są tym większe, Ŝe z  uwagi na brak  
przepisów wykonawczych RPO nie ogłaszane są Ŝadne konkursy, co moŜe doprowadzić do 
sytuacji, iŜ po ich ukazaniu zostanie na raz ogłoszonych ich bardzo duŜo i Ŝadna z gmin z 
uwagi na brak środków własnych nie będzie mogła do nich przystąpić. Ubolewano teŜ nad 
faktem, iŜ na Konwencie nie doszło do spotkania z Marszałkiem Województwa. 
4.09.2008r. – udział w spotkaniu zorganizowanym w Runowie przez Bank PKO BP, który 
chce złoŜyć gminie ofertę współpracy.  
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W teŜ dniu Burmistrz odbył spotkanie w siłowni „GROM” ze sportowcami na którym 
omawian9o przyszłość sekcji podnoszenia cięŜarów i jej ewentualnego podziału na sekcję 
pod nazwa „Sokół” i sekcję „Grom”. Ponadto sportowcy wyrazili swe niezadowolenie ze 
współpracy z Zarządem „Grom”. 
5.09.2008r. – spotkanie z przedstawicielami firmy „HASCEL”, które słuŜyło podniesieniu 
wiedzy o moŜliwościach skanalizowania miasta Więcborka.  
W tym samym dniu Burmistrz uczestniczył w spotkaniu Kombatantów, które odbyło się w 
Chłopigoście. 
7.09.2008r. – uczestnictwo w DoŜynkach Powiatowych. 
8.09.2008r. – wyjazd do Torunia do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 
9.09.2008r. – spotkanie z projektantem, który wygrał przetarg na zagospodarowanie terenu 
wokół jeziora więcborskiego. 
10.09.2008r. – Wyjazd z dyrektorem Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku do 
Sypniewa do siedziby tamtejszego Domu Kultury. Burmistrz ubolewał, Ŝe placówka ta jest 
niedofinansowana. Wspomniał teŜ o propozycji dyrektora Banku Spółdzielczego p. Adama 
Trzosa, umieszczenia przy budynku Domu Kultury w Sypniewie Bankomatu, za który WDK 
mógłby pobierać dzierŜawę. Z braku odpowiedniego miejsca okazało się to jednak 
niemoŜliwe do zrealizowania.   
W tym samym dniu w Sępólnie Krajeńskim Burmistrz podpisywał akty notarialne. 
11. 09.2008r. – spotkanie w Lutówku na którym omawiano problematykę odszkodowań dla 
rolników za szkody wyrządzone przez zwierzynę leśną. W związku z tym zagadnieniem 
Burmistrz planuje zorganizować na początku przyszłego roku szkolenie dla rolników i osób 
zajmujących się wyceną szkód, które wyjaśni wszelkie niejasności wymagane procedury z 
tym związane. Tego dnia odbyło się równieŜ spotkanie w sypniewskim Przedszkolu, na 
którym szukano rozwiązań problemu uciąŜliwych lokatorów /pogorzelców/ zamieszkujących 
obecnie w tym budynku. 
14.09.2008r. – udział w DoŜynkach Gminnych. 
15.09.2008r. – spotkanie ze Starostą Powiatu p. Henrykiem Pawliną i Dyrektorem Zakładu 
Gospodarki Komunalnej p . Henrykiem Dueskau w sprawie przejęcia przez Gminę Więcbork 
przepompowni. Na dziś przepompownie te nie spełniają określonych ustawą warunków. 
17.09.2008r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej. 
Po posiedzeniu Komisji Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z sołtysami, które odbyło się w 
Sali krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku, gdzie omawiano bieŜące 
sprawy sołectw. 
18.09.2008r. – udział w przeglądzie przepompowni. 
22.09.2008r. – spotkanie w siedzibie Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Więcborku w celu zapoznania się z jego funkcjonowaniem, rozlokowaniem dwóch 
działających tam instytucji tj. MGOPS i Powiatowego centrum Pomocy Rodzinie oraz 
zakresem przeprowadzanych w budynku remontów /wymiana instalacji elektrycznej /. W 
spotkaniu tym uczestniczył równieŜ Starosta Powiatu p. Henryk Pawlina., który wykluczył 
moŜliwość przejścia instytucji PCPR z budynku gminnego do prywatnego lokalu.  
W tym dniu Burmistrz wziął równieŜ udział w dwóch Komisjach Rady Miejskiej tj. Komisji 
Inwentaryzacji i Wspierania inicjatyw Dotyczących Rynku Pracy, Promocji oraz Handlu i 
Usług, a takŜe w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów. 
Ponadto  tego dnia kontynuowano temat przepompowni. 
23.09.2008r. – spotkanie z doradcami metodycznymi p. Krystyną Wojterą i p. Ireną Wielgosz 
i zapoznanie się z ich projektem pracy. Następnie udział w spotkaniu z radnymi Rady 
Miejskiej na którym zostały przedstawione moŜliwości i kierunki budowy kanalizacji w 
mieście. Na spotkaniu Burmistrz zapoznał radnych z treścią pisma jakie skierował do 
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Marszałka Województwa w którym informuje o rezygnacji gminy z budowy obwodnicy na 
warunkach jakie zostały nam postawione. 
 
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Radny Stanisław Schwartz w imieniu Rady Sołeckiej i mieszkańców Pęperzyna 

podziękował za  połoŜenie odcinka asfaltu. Co prawda przy odbiorze prac przez Dyrektora 
Zarządu Drogowego p. Eckerta zgłoszono pewne zastrzeŜenia ale zapewniono, Ŝe zostanie 
to naprawione w czerwcu 2009r. Będąc przy głosie zwrócił się równieŜ z 
podziękowaniami do Burmistrza Więcborka, Przewodniczącego RM i p. Szymona 
Landowskiego za zaangaŜowanie i pomoc w tej sprawie oraz do mieszkańców Pęperzyna, 
którzy aktywnie uczestniczyli przy budowie tej drogi.  Prosił teŜ, by Przewodniczący RM 
udzielił głosu przybyłym na obrady mieszkańcom Pęperzyna II, którzy chcieliby 
przedstawić swój problem. 

• Korzystając z obecności Kierownika Gminnej Spółki Wodnej zgłosił potrzebę zajęcia się 
efektami szkodliwej działalności bobrów na terenie sołectwa Pęperzyn. Szczególnie jest 
to widoczne od posesji p. Dziekańskich w stronę Wiela i pod Zabartowem. 

2. Radna Beata Lida pytała, czy są znane Burmistrzowi pogłoski o nieprawidłowościach w 
sekcji podnoszenia cięŜarów klubu „Grom”, które wystąpiły podczas ostatnich zawodów. 

•  Prosiła teŜ o udzielenie informacji, czy chodnik do  szkoły w Pęperzynie będzie 
wykonany zgodnie z zawartym porozumieniem.  

• Zapytała równieŜ o mieszkania chronione dla usamodzielniających się wychowanków 
„Domów Dziecka” przebywających w więcborskiej placówce i placówkach ościennych. 

3. Radny Tadeusz Mrozinski interpelował o pomalowanie pasów dla pieszych przy 
przejściu na Osiedle BoWiD. Jest tam ustawione oznakowanie pionowe, brak jednak 
jednoznacznie wydzielonego przez pasy miejsca przejścia. 

Radny odniósł się równieŜ do poruszonego wcześniej tematu przepompowni mówiąc, Ŝe 
Burmistrz wspomniał o dwóch, a łącznie z przepompownią przy szpitalu są trzy. 
Przepompownia usytuowana przy szpitalu jest równieŜ własnością Powiatu i ma być 
przekazana miastu. Zdaniem radnego jest ona w bardzo dobrym stanie technicznym i spełnia 
określone wymogi. Obecnie w trakcie jest procedura rozłączenia energii elektrycznej / 
trudności w dogadaniu się z energetyką/  i wydzielenia działki. Podkreślił, Ŝe szpital w Ŝaden 
sposób nie uchyla się od obsługi przepompowni ale w sytuacji gdy staje się ona 
przepompownią komunalną do której podłącza się inne obiekty miejskie takie jak bloki, czy 
posesje prywatnych mieszkańców, szpital nie powinien się tym zajmować. 
4. Radna Barbara Bury pytała jak wygląda sytuacja mieszkaniowa w związku z 

wcześniejszą informacją  Burmistrza o  przejęciu pomieszczeń w budynkach PKP. 
• Prosiła o zajęcie przez Burmistrza oficjalnego stanowiska w temacie ostatnich doniesień 

prasowych tj. zamieszczonych na łamach „Wiadomości Krajeńskich” i mówiących 
wprost, Ŝe p. Dueskau „się kopie”. 

• Ponadto interesowały ją dalsze zamierzenia gminy odnośnie obiektu przy ulicy Rybackiej 
i termin wykonania chodnika na Osiedle Plebanka /czy zadanie będzie wykonane w tym 
roku/. 

5. Radny Jerzy Urbaniak podziękował za wykonanie chodnika na ulicy Mickiewicza.   
 
 
W tym miejscu Burmistrz Więcborka zwrócił się do Dyrektora AZK, by po przedstawieniu 
informacji dotyczącej Zakładu przybliŜył tematykę przepompowni, a jako trener sekcji 
„Grom” odniósł się do interpelacji zgłoszonej przez radną Beatę Lidę i radną Barbarę Bury. 
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Ad. 7 Informację dotyczącą aktualnej sytuacji w rolnictwie naszej Gminy na tle sytuacji 
krajowej przedstawił Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Dróg 
p. Tomasz Fifielski. 
 
 
Susza – formy pomocy państwa dla rolników: 
 
a/ Na podstawie rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 26 kwietnia 2007 r. w sprawie 
szczegółowego zakresu i kierunków działań Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa oraz sposobów ich realizacji (Dz. U. Nr 77, poz. 514, z późn. zm.), Agencja 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, zwana dalej „ARiMR”, mo Ŝe udzielać pomocy 
w formie dopłat do oprocentowania kredytów bankowych oraz poręczeń i gwarancji 
spłaty kredytów bankowych udzielonych na wznowienie produkcji w gospodarstwach 
rolnych i działach specjalnych produkcji rolnej, znajduj ących się na obszarach, gdzie 
szkody powstały w związku z suszą. Warunkiem udzielenia pomocy jest w szczególności 
dołączenie przez kredytobiorcę do wniosku o udzielenie kredytu bankowego opinii wojewody 
zawierającej określenie zakresu i wysokości szkód oszacowanych przez komisję powołaną 
przez wojewodę, właściwego ze względu na miejsce wystąpienia szkód. Dopłaty do 
oprocentowania ww. kredytów będą stosowane na podstawie umów zawartych pomiędzy 
ARiMR a bankami, zgodnie z przepisami tego rozporządzenia. Na podstawie rozporządzenia 
Rady Ministrów z dnia 30 stycznia 1996 r. w sprawie szczegółowych kierunków działań 
Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa oraz sposobów ich realizacji (Dz. U. Nr 
16, poz. 82, z późn. zm.), poprzedzającego rozporządzenie z dnia 26 kwietnia 2007 r. w 
sprawie szczegółowego zakresu i kierunków działań Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa oraz sposobów ich realizacji, producentom rolnym zostały udzielone kredyty 
inwestycyjne oraz kredyty obrotowe na wznowienie produkcji w gospodarstwach rolnych i 
działach specjalnych produkcji rolnej, znajdujących się na obszarach, gdzie szkody powstały 
w związku z suszą, gradobiciem, nadmiernymi opadami atmosferycznymi, osuwiskami ziemi, 
wymarznięciem, powodzią, huraganem, poŜarem lub plagą gryzoni. Ponadto na podstawie 
rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 26 kwietnia 2007 r. w sprawie szczegółowego zakresu 
i kierunków działań Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa oraz sposobów ich 
realizacji producenci rolni zaciągnęli kredyty inwestycyjne. W związku z poniesionymi 
szkodami wskutek tegorocznej suszy lub huraganu producenci ci mogą ubiegać się w 
bankach o wydłuŜenie do 5 lat okresu spłaty oraz prolongowanie spłat rat i odsetek ww. 
kredytów obrotowych zaciągniętych na wznowienie produkcji w gospodarstwach 
rolnych i działach specjalnych produkcji rolnej, znajduj ących się na obszarach, gdzie 
szkody powstały w związku z ww. zdarzeniami oraz o wydłuŜenie lub prolongowanie 
spłat rat i odsetek udzielonych im preferencyjnych kredytów inwestycyjnych - w ramach 
okresu kredytowania ustalonego dla danej linii kredytowej. 
 
b/ Stosowanie przez Prezesa Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego pomocy, na 
indywidualny wniosek rolnika, który poniósł szkody w uprawach rolnych spowodowane 
przez suszę lub huragan, w opłacaniu bieŜących składek na ubezpieczenie społeczne oraz 
regulowaniu zaległości z tego tytułu w formie odraczania terminu płatności składek i 
rozkładania ich na dogodne raty. Rolnicy, którzy ponieśli szkody spowodowane przez 
suszę lub huragan mogą takŜe ubiegać się o zmianę dotychczasowych warunków spłat 
naleŜności z tytułu zadłuŜenia. MoŜliwe będzie takŜe umarzanie w całości lub w części 
bieŜących składek. 
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c/ Stosowanie przez Prezesa Agencji Nieruchomości Rolnych odroczeń w płatnościach z 
tytułu umów sprzedaŜy i dzierŜawy bez stosowania opłat i odsetek za okres odroczenia 
oraz ulg w opłatach czynszu dzierŜawnego wnoszonego przez producentów rolnych, 
którzy ponieśli szkody spowodowane przez suszę. 
Na podstawie art. 700 Kodeksu cywilnego obniŜenie czynszu dzierŜawnego moŜe nastąpić 
przy łącznym spełnieniu dwóch warunków: 

1) zaistnieniu okoliczności, za które dzierŜawca nie ponosi odpowiedzialności i które nie 
dotyczą jego osoby; 

2) wystąpieniu znacznego zmniejszenia zwykłego przychodu z przedmiotu dzierŜawy. 
ObniŜenie czynszu moŜe nastąpić po złoŜeniu przez dzierŜawcę wniosku, w którym zostaną 
zawarte informacje dotyczące: 

1) struktury upraw; 
2) okoliczności, które miały wpływ na znaczne zmniejszenie plonów; 
3) rodzaju uprawy i jej powierzchni, na którą miały wpływ okoliczności wymienione w 

pkt 2, potwierdzone protokołem komisji, o której mowa w ust. 3.1; 
4) uzyskanego plonu i średniego plonu z 3 ostatnich lat; 
5) kwot uzyskanych z tytułu odszkodowań i ubezpieczeń. 

 
d/ Stosowanie przez burmistrza ulg w podatku rolnym za 2008 r., na podstawie ustawy z 
dnia 29 sierpnia 1997 r. - Ordynacja podatkowa (Dz. U. z 2005 r. Nr 8, poz. 60, z późn. zm.) 
w związku z suszą lub huraganem. 
 
 
e/ Udzielanie pomocy społecznej rodzinom rolniczym prowadzącym gospodarstwa rolne, na 
podstawie ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. 5 z 2008 r. Nr 115, 
poz. 728) w formie jednorazowego zasiłku celowego. Proponuje się, aby wysokość zasiłku 
była zróŜnicowana i wynosiła: 

1) dla rodzin rolniczych prowadzących gospodarstwa rolne o powierzchni do 5 ha 
uŜytków rolnych - 500 zł; 

2) dla rodzin rolniczych prowadzących gospodarstwa rolne o powierzchni powyŜej 5 
ha uŜytków rolnych - 1 000 zł, 

Zasiłki będą udzielane przez ośrodki pomocy społecznej. Szczegółowe zasady i tryb 
udzielania pomocy społecznej rodzinom rolniczym, w których gospodarstwach rolnych lub 
prowadzonych przez nie działach specjalnych produkcji rolnej powstały szkody 
spowodowane przez suszę lub huragan w 2008 r. zostaną uregulowane w rozporządzeniu 
wydanym na podstawie art. 24 ust. 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. 
Będzie to pomoc jednorazowa, przysługująca rolnikom ubezpieczonym w Kasie 
Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego, których gospodarstwa rolne są połoŜone na 
obszarach dotkniętych suszą lub, których skutki zostały oszacowane przez komisje 
określone w ust. 3.1. środki na ten cel zostaną przekazane przez wojewodów właściwym 
gminom. Wojewodowie przekaŜą równieŜ właściwym wójtom (burmistrzom, prezydentom 
miast) protokoły oszacowania szkód sporządzone przez komisje określone w ust. 3.1 wraz z 
kwotą obniŜenia dochodu na skutek suszy obliczonego zgodnie z art. 11 ust. 2 rozporządzenia 
Komisji (WE) nr 1857/2006 z dnia 15 grudnia 2006 r. w sprawie stosowania art. 87 i 88 
Traktatu w odniesieniu do pomocy państwa dla małych i średnich przedsiębiorstw 
prowadzących działalność związaną z wytwarzaniem produktów rolnych oraz zmieniającego 
rozporządzenie (WE) nr 70/2001 (Dz. Urz. UE L 358 z 16.12.2006, str. 3), zwanego dalej 
„rozporządzeniem (WE) nr 1857/2006”. Udzielenie pomocy będzie następowało na wniosek 
osoby zainteresowanej, złoŜony do kierownika ośrodka pomocy społecznej gminy, właściwej 
ze względu na miejsce zamieszkania rolnika. 
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f/ Uruchomienie dopłat z tytułu zuŜytego do siewu lub sadzenia materiału siewnego 
kategorii elitarny lub kwalifikowany nabywanego przez producentów  rolnych, w 
których gospodarstwach rolnych powstały szkody w uprawach rolnych spowodowane 
przez suszę. Dopłaty będą udzielane przez Agencję Rynku Rolnego, na wniosek producenta 
rolnego, do 100 kg zuŜytego do siewu lub sadzenia materiału siewnego kategorii elitarny lub 
kwalifikowany. Wykaz gatunków roślin uprawnych, do których będą realizowane dopłaty 
oraz stawki dopłat określi Rada Ministrów, w drodze rozporządzenia, wydanego na podstawie 
znowelizowanej ustawy z dnia 11 marca 2004 r. o Agencji Rynku Rolnego i organizacji 
niektórych rynków rolnych (Dz. U. z 2007 r. Nr 231, poz. 1702). 
 
Kl ęska suszy: - dane statystyczne: 
 
Powierzchnia upraw: 12 068,06 ha 
Wnioski o oszacowanie szkód spowodowanych klęską suszy w 2008r. złoŜyło 460 osób z 
tego: 
 
 
Lp.  Liczba osób 
1.  Borzyszkowo 15 

2.  Czarmuń 9 

3.  Dalkowo 10 

4.  Frydrychowo 8 

5.  Górowatki 17 

6.  Jastrzębiec 19 

7.  Jeleń 20 

8.  Lubcza 48 

9.  Nowy Dwór 6 

10.  Pęperzyn 35 

11.  Puszcza 14 

12.  Runowo 25 

13.  Suchorączek 27 

14.  Sypniewo 27 

15.  Śmiłowo 17 

16.  Witunia 20 

17.  Wymysłowo 9 

18.  Zabartowo 28 

19.  Zakrzewek 12 

20.  Zakrzewska Osada 19 

21.  Zgniłka 11 

22.  Klarynowo 20 

23.  Runowo Kolonia 6 

24.  Wilcze Jary 8 
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25.  Adamowo  6 

26.  Katarzyniec  4 

27.  Młynki 5 

28.  Dorotowo 7 

29.  Karolewo 1 

30.  Więcbork 7 
 
 
Kl ęska gradobicia – dane statystyczne: 
 
Powierzchnia upraw: 1 377,9 ha 

Wnioski o oszacowanie szkód spowodowanych klęską gradobicia z 22/23 czerwca 2008r. 
złoŜyły 42 osoby z tego: 
Lp.  Liczba osób 
1.  Borzyszkowo  9 

2.  Górowatki  8 

3.  Runowo Kraj.  12 

4.  Runowo Kolonia  2 

5.  Klarynowo  5 

6.  Zabartowo  2 

7.  Więcbork  1 
 
 
  

W gminie Więcbork jest 14 302,87 ha uŜytków rolnych, z czego: 
− grunty rolne IIIa zajmują 0,26% 
− grunty rolne IIIb zajmują 5,80% 
− grunty rolne IVa zajmują 29,81% 
− grunty rolne IVb zajmują 21,66% 
− grunty rolne V zajmują 18,53% 
− grunty rolne VI zajmują 6,93% 
− grunty rolne VIz zajmują 0,21% 
− łąki i pastwiska III zajmują 1,05% 
− łąki i pastwiska IV zajmują 8,32% 
− łąki i pastwiska V zajmują 5,60% 
− łąki i pastwiska VI zajmują 1,42% 
− łąki i pastwiska bez klasy W, Wsr zajmują 0,41% 

 
Na powyŜszym areale znajduje się 1050 gospodarstw rolnych. Posiadacze 

gospodarstw rolnych poza środkami ARiMR mogą równieŜ skorzystać z innych form 
pomocy:  
− ulga w podatku rolnym (UM), 
− ulga inwestycyjna (UM), 
− zwrot akcyzy – w 2007r. - 374 wnioski,  w I półroczu 2008 – 314 wniosków (UM), 
− dopłata z tytułu zuŜytego do siewu lub sadzenia materiału siewnego (ARR), 
− inne 

Referat Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Dróg w Urzędzie Miejskim w 
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Więcborku, by umoŜliwi ć szybszy przepływ informacji dla rolników, uruchomił w ubiegłym 
roku  pocztę internetową email: rolnictwo@wiecbork.pl. Rolnicy, którzy zgłoszą sie za 
pośrednictwem w/w emaila, otrzymywać będą bezpłatnie wszelkie aktualne informacje z 
dziedziny rolnictwa. 

Choroba Aujeszky’ego 
 

W miesiącach lipiec – wrzesień br. Powiatowy Inspektor Weterynarii w Sępólnie 
Krajeńskim wykonywał pobory prób krwi trzody chlewnej na obecność choroby 
Aujeszky’ego. W wyniku stosowanych zabiegów w 10 gospodarstwach (Borzyszkowo – 1, 
Suchorączek – 1, Jastrzębiec – 2 , zgniłka – 2 , Sypniewo – 4 ) doszło do padnięć zwierząt. 
Natomiast w 2-óch gospodarstwach w Runowie Kraj. (170 szt. i 150 szt.) oraz 1 w 
Górowatkach (100 szt.) konieczna była likwidacja zwierząt w związku z wykryciem ogniska 
choroby Aujeszky’ego świń.  

 
W bieŜącym roku o wiele częściej niŜ w latach poprzednich przedstawiciel Urzędu 

Miejskiego i właściwie terytorialnie Izby Rolnej (Tomasz Fifielski i Piotr Plutka) 
uczestniczyli w oględzinach podczas szacowania szkód łowieckich, głównie na terenach 
będących we władaniu Nadleśnictwa Lutówko. Spór dotyczył głównie wysokości 
odszkodowania za szkody wyrządzone przez dziki. Wszystkie oględziny kończyły się 
dokonaniem porozumienia, aczkolwiek wielokrotnie dało się wyczuć niezadowolenie rolnika. 
Sygnały takie dotarły do Burmistrza Więcborka, który zareagował w postaci zorganizowania 
kilku spotkań rolników z przedstawicielami Nadleśnictwa Lutówko, co pozwala sądzić, iŜ w 
przyszłości takie sytuacje nie będą miały miejsca. W tym miejscu naleŜy nadmienić, iŜ 
rolnicy z sołectw: Jeleń, Wymysłowo, Frydrychowo i Sypniewo złoŜyły stosowne petycje do 
Dyrektora Regionalnego Lasów Państwowych w Toruniu na działanie Nadleśnictwa 
Lutówko, wskutek czego równieŜ doszło do spotkania zainteresowanych stron, gdzie po 
wymianie zdań dało się odczuć pewne złagodzenie sytuacji. 

 
W ostatnich miesiącach rolnicy z gminy Więcbork zajmujący się produkcją mleka 

czują się zaniepokojeni gwałtownie spadającymi cenami w skupie mleka. Cena mleka w 
porównaniu z I kwartałem 2008 spadła prawie o 80% ( z 1,40 – 1,60zł na 0,75 – 0,90zł). 
Skupujący tłumaczą się niskim stanem Euro, a co za tym idzie brakiem eksportu, handel 
odbywa się głównie na rynku krajowym.  

Producenci, którzy prowadzą hodowlę trzody chlewnej po długim oczekiwaniu 
doczekali się większej ceny za sprzedane tuczniki. Przez długi czas utrzymywała się cena w 
granicach 3,20 – 3,50zł za 1 kg Ŝywej masy, natomiast cena na dzień dzisiejszy szacuje się w 
granicach 4,30 – 4,50zł. 

DuŜym niepokojem rolników jest gwałtowna podwyŜka nawozów mineralnych, 
których ceny w porównaniu z rokiem ubiegłym wzrosły o ponad 100%. Poza tym wzrosły 
ceny pozostałych Produktów związanych z prowadzeniem działalności rolniczej: środki 
ochrony roślin, olej napędowy, sznurek do pras, koncentraty do pasz i inne. ] 

Reasumując powyŜsze fakty moŜna stwierdzić, iŜ opłacalność w gospodarstwach 
rolnych moŜe się pogorszyć, co moŜe przyczynić się zuboŜenia rolników, a w niektórych 
przypadkach do likwidacji prowadzenia działalności rolniczej i szukania innego sposobu do 
uzyskiwania przychodów by móc utrzymać siebie i własną rodzinę. 

 

Ceny produktów rolnych w lipcu 2008 r.  
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2007 2008 
I-VI  VII-XII  VI  VII  

Produkty  
w złotych 

VII 
2007 = 100 

VI 
2008 = 

100 
CENY SKUPU 
Ziarno zbóŜ (bez siewnego)  
- za 1 dt: 

            

Pszenica 62,35 74,04 80,41 68,97 124,9 85,8 
śyto 60,05 61,33 68,97 55,63 116,4 80,7 
Jęczmień 57,65 66,34 75,71 64,03 110,2 84,6 
Kukurydza 59,59 69,28 74,81 74,57 129,6 99,7 
Ziemniaki - za 1 dt 56,05 21,96 50,66 50,79 111,2 100,3 
śywiec rzeźny - za 1 kg:             
Bydło (bez cieląt) 4,06 3,95 4,19 4,03 103,9 96,4 
w tym młode bydło 4,33 4,24 4,48 4,36 103,8 97,3 
Trzoda chlewna 3,29 3,70 4,31 4,46 112,8 103,5 
Drób 3,32 3,70 3,65 3,78 99,6 103,3 
Mleko - za 1 hl 98,06 116,81 101,82 97,58 95,7 95,8 

Dane obliczono na podstawie informacji o wartości i ilości skupu realizowanego przez osoby prawne  
i samodzielne jednostki organizacyjne niemające osobowości prawnej (bez osób fizycznych). 

Wskaźniki cen skupu oraz cen uzyskiwanych przez rolników na targowiskach obliczono na podstawie danych 
bezwzględnych wyraŜonych z większą dokładnością niŜ podano w tablicach. 

2007 2008 
I-VI  VII-XII  VI  VII  

 Produkty  
w złotych 

VII 
2007 = 

100 

VI 
2008 = 100 

                            CENY UZYSKIWANE PRZEZ ROLNIKÓW NA TARGOWISKACH  
Ziarno zbóŜ - za 1dt:             
Pszenica  72,72 79,30 94,36          93,39 133,5 99,0 
śyto  63,68 68,44 78,28 77,17 126,9 98,6 
Jęczmień 69,57 72,76 87,07 86,66 130,2 99,5 
Owies 64,70 67,14 77,88 78,28 123,7 100,5 
Ziemniaki jadalne - za 1 dt .  125,95 56,93a  57,46 122,60b  122,9 x 
śywiec rzeźny - za 1 kg:             
Bydło (bez cieląt)b 4,32 4,31 4,44 4,35 104,8 98,0 
w tym młode bydło 4,79 4,76 4,88 4,81 102,8 98,6 
Trzoda chlewna 3,42 3,76 4,31 4,28 120,2 99,3 
Zwierzęta gospodarskie - za 
1 szt,: 

            

Krowa dojna 2343 2385 2584 2406 106,2 93,1 
Jałówka 1-roczna 1531 1515 1597 1652 108,7 103,4 
Prosię na chów 81,77 84,66 99,01 101,20 107,0 102,2 
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a)  Bez wczesnych 
b)  Ziemniaki wczesne 
c)  Średnia waŜona cena bydła rzeźnego obliczona przy przyjęciu struktury ilości skupu młodego bydła i krów rzeźnych 

  

CENY SKUPU PRODUKTÓW ROLNYCH WEDŁUG WOJEWÓDZTW   

VII 2008 
Ziarno zbóŜ  

(bez siewnego) 
śywiec rzeźny 

pszenica Ŝyto jęczmień kukurydza  
Ziemniaki bydło 

(bez 
cieląt) 

trzoda 
chlewna drób 

Mleko 
krowie Województwa 

w zł / 1dt w zł / 1 kg  wagi 
Ŝywej 

w zł / 1 hl 

Polska 68,97 55,63 64,03 74,57 50,79 4,03 4,46 3,78 97,58 
Dolnośląskie 65,63 52,87 66,00 76,80 37,94 4,00 4,88 3,65 109,65 
Kujawsko - pomorskie 71,56 55,28 63,10 75,21 72,66 4,18 4,58 3,54 96,28 
Lubelskie 77,32 61,09 70,15 72,49 85,97 4,23 4,46 4,13 93,48 
Lubuskie 64,89 53,78 62,24 74,31 . 3,75 4,18 4,42 99,48 
Łódzkie 71,85 59,41 61,05 78,96 65,49 3,92 4,51 3,86 91,69 
Małopolskie 77,92 75,00 76,75 71,60 56,40 4,16 4,38 3,43 96,08 
Mazowieckie 73,75 56,07 69,31 74,23 57,34 3,81 4,53 3,42 93,27 
Opolskie 68,97 58,51 62,89 73,45 66,53 3,99 4,42 3,48 112,20 
Podkarpackie 70,61 61,59 69,74 71,14 35,81 4,02 4,32 3,62 91,98 
Podlaskie 69,73 53,39 68,13 . 75,66 3,96 4,35 3,91 102,45 
Pomorskie 72,80 57,41 71,38 78,36 45,86 3,98 4,45 3,62 93,10 
Śląskie 65,08 60,99 60,13 79,44 60,93 4,14 4,30 3,57 102,27 
Świętokrzyskie 71,09 53,60 69,35 . 61,20 4,23 4,44 4,03 92,39 
Warmińsko - mazurskie 71,18 56,13 61,45 78,19 70,75 3,75 4,47 4,18 96,10 
Wielkopolskie 66,40 55,55 63,67 71,94 52,33 4,09 4,43 3,89 100,75 
Zachodniopomorskie 67,59 53,12 57,42 . 45,96 4,41 4,40 3,38 104,53 

 
Informację przedstawioną przez p. Fifielskiego uzupełnił przedstawiciel Izby Rolnej p. Piotr 
Plutka,  wskazując na 8 ognisk zapalnych choroby Aujeszky’ego występującej w trzodzie 
chlewnej na terenie Powiatu Sępoleńskiego z czego 5 na terenie naszej Gminy, co 
spowodowało konieczność likwidacji 549 sztuk trzody. Poinformował teŜ, Ŝe kolejne badania 
w kierunku tej choroby przeprowadzone zostaną w miesiącu październiku 
 
Punkt ten nie wywołał dyskusji radnych. Przewodniczący RM ogłosił 10 minutową przerwę 
 
Ad. 8  Informację dotyczącą sytuacji ekonomiczno- organizacyjnej Gminnej Spółki Wodnej 
przedstawił jej Kierownik p. Adam Zawieja. 
 
Gminna Spółka Wodna Więcbork obejmuje swym działaniem obszar gminy Więcbork, gdzie 
ogólna powierzchnia zmeliorowana wynosi 3.760ha w tym w spółce 3.130,66 ha. 
W roku sprawozdawczym zatrudnionych było : 
20. 4 pracowników etatowych / kierownik, księgowa, operator koparko-odmularki, pomocnik 

operatora  / 
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21. Od 5 maja – 31 października ( 6 miesięcy ) – 7 osób w ramach robót publicznych - 100% 
refundacji z PUP program Praca i Środowisko. 

22. od 05 maja  – 31 października ( 6 miesięcy )   - 1 osoba  w ramach Robót publicznych – 
100 % refundacji z PUP 

23. Od 22września – 31 grudnia – 4 osoby w ramach robót publicznych – 100 % refundacji z 
PUP 

 
 W okresie sprawozdawczym z planowanych 69.400mb konserwacji, Gminna Spółka 
Wodna w Więcborku  przeprowadziła konserwację urządzeń melioracyjnych na długości 
łącznej 53.800mb, w tym  
− melioracji szczegółowej naleŜących do spółki na długości łącznej  31.500.mb,  
− melioracji podstawowej na długości łącznej 22.300mb. 
 Na ten cel z budŜetu Spółki wydano  kwotę  ponad 256.000 zł, ( gdzie planowano 
262.625,91zł ) w tym 
−  Składki członkowskie – 52.000,-zł ( roczny wymiar 83.100,90zł ) ~ 62,6% 
− Dotacja od Wojewody –   5.900,-zł 
− Refundacja PUP          - 45.762,09-zł 
− Zaliczka dotacji z Urzędu Marszałkowskiego – 7.500,-zł 
− Kredyt na zakup koparko-ładowarki – 116.000,00 zł 
− Inne – 28.837,91zł.          

Razem 256.000,- zł 
 

• W bieŜącym roku nowym pełnoprawnym członkiem Naszej spółki stała się Gmina 
Więcbork co niewątpliwie wpłynęło na wzajemną współpracę  

• W lipcu br. Zarząd spółki wodnej podjął decyzję o zakupie 5-cio letniej  koparko-
ładowarki marki FIAT KOBELCO za kwotę 145.000,- zł. Na ten cel spółka zaciągnęła 
kredyt w BS Więcbork w wysokości 116.000,zł rozłoŜony na  60 rat pozostała kwota 
pochodzi ze środków własnych. 

• W chwili obecnej spółka wodna realizuje zadania związane z  konserwację cieków 
podstawowych  w ramach wygranych przetargów zorganizowanych przez K-PZMiUW we 
Włocławku – 32,6 km, łączna wartość robót wynosi 59.859,11zł. Środki te zostaną 
przeznaczone zgodnie ze statutem i prawem wodnym na utrzymanie urządzeń 
melioracyjnych członków spółki. 

• Jednocześnie na zlecenie Urzędu Miejskiego w Więcborku – członka spółki wodnej – 
wykonujemy  odwodnienia ulic Gdańskiej, Wodnej, Kościuszki. 

 
Tu p. Zawieja nadmienił, Ŝe kosztorys na odwodnienie tej ulicy opiewał na ponad 800 tys. zł, 
natomiast Spółka wykonała to zadanie poniŜej 10 % wartości kosztorysowej. 
 
• Ponadto Spółka uczestniczyła w konkursie zorganizowanym przez Marszałka 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego w Toruniu na dofinansowanie zadań związanych z 
utrzymaniem urządzeń wodnych. Uznanie komisji konkursowej uzyskał nasz projekt na 
renowację rowów melioracyjnych we wsi Klarynowo, na ten cel przyznano dotację w 
wysokości 15.000,- ( maksymalna ). Zgodnie z zawartą umową do końca października 
GSW Więcbork musi wykonać planowany zakres robót  tj.  blisko 10,0 km renowacji 
rowów. 

Jak widać w br spółka wodna realizuje bardzo duŜy zakres rzeczowy robót, zarówno na 
urządzeniach melioracji szczegółowej jak i podstawowej jak i u członków spółki co 
niewątpliwie ma odzwierciedlenie w wysokości i ściągalności składek członkowskich. W 
ostatnich latach znacząco poprawiła się ich ściągalność pomimo  wzrostu składki 
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jednostkowej na 2008 rok do 27,00 zł/ha zmeliorowany i tak na koniec  2007z tytułu składek 
wpłynęło 71.377,20zł tj.  95% planowanych składek..  
 
Przewodniczący RM Otworzył dyskusję. 
 
Po przedstawieniu danych dotyczących GSW p. Zawieja odpowiedział na zgłoszoną przez 
radnego Schwartza interpelację dotycząca problemu bobrów mówiąc, Ŝe na prośbę 
pracowników Zarządu Melioracji opracował dokumentację techniczną na konserwację rzeki 
Rokitka. w której wskazał, iŜ naleŜy dokonać wycinki zakrzaczeń /Ŝeru bobrów/, usunięcia 
tam i mechanicznego odmulenia dna rzeki. Zakres prac przeraził Zarząd, niemniej jednak w 
tym roku Spółka dokona mechanicznego odmulenia odcinka od jeziora Wieleckiego do 
jeziora Pęperzyńskiego koło posesji p. Sołdygi. Za słuszne uznał równieŜ skierowanie pisma 
do Zarządu w sprawie podjęcia takiego działania na odcinku od jeziora Pęperzyńskiego do 
jeziora proboszczowskiego. JeŜeli chodzi o tamy zbudowane przez bobry to zgodnie z 
prawem Spółka nie moŜe ich rozebrać bez zgody Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody, 
który w formie jednorazowej decyzji zezwala na taki zabieg. Cała procedura od momentu 
lustracji trwa około miesiąca, a po rozebraniu tamy, bobry w ciągu jednej nocy są w stanie ją 
odbudować. Podsumowując stwierdził, Ŝe jest to sprawa trudna, ale Spółka będzie się tym 
zajmować. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, Ŝe Urzędowi Miejskiemu i Radzie zaleŜy na tym, by Spółka 
działała pręŜnie, bo dzięki temu rolnik jest zadowolony z jakości wykonywanych prac i nie 
ma powodu do skarg. Niewątpliwie teŜ przystąpienie Gminy Więcbork do GSW przyniosło 
wymierne efekty finansowe gdyŜ zlecane przez nią Spółce prace są tańsze. 
 
Radnego Waldemara Kuszewskiego interesowała kwestia rozbieŜności między kwotą 
kosztorysową  odwodnienia ulicy Gdańskiej / 800 tys. zł /, a rzeczywistymi kosztami jakie 
poniosła spółka wykonując zadanie /10 % wartości kosztorysowej/. Zazwyczaj dzieje się tak, 
Ŝe po ogłoszeniu przetargu cena kosztorysowa spada o 15 % - 20 %, pytał zatem skąd taka 
róŜnica.   
 
Kierownik GSW odparł, Ŝe prace przy odwodnieniu ulicy Gdańskiej wykonano sposobem 
gospodarczym  - po kosztach własnych i jest to zrobione dobrze. Kosztorys przewidywał 
załoŜenie przecisków sterowanych pod jezdnią, natomiast  Spółka zastosowała inną 
technologię zakładając rurociąg grawitacyjny. 
 
Wynika to więc z zastosowanej techniki wykonania - zapytał radny Kuszewski. 
 
Tak – odparł p. Zawieja 
 
Radna Barbara Bury z zadowoleniem stwierdziła, Ŝe jednak pewne moŜna rzeczy wykonywać 
taniej, czego przykładem jest GSW. Jej zdaniem  takich operatywnych kierowników jak  
p. Zawieja, którzy starają się tam gdzie moŜna koszty obniŜać, powinno być więcej. 
 
Obecny na spotkaniu Dyrektor ZGK p. Henryk Dueskau wspomniał, iŜ mieszkanka Osiedla 
Plebanka p. Kopczyńska prosiła i interwencję w sprawie rowu ze ściekami płynącymi do 
jeziora. Osobiście był na miejscu i oględziny okazały się trudne z uwagi na fakt, Ŝe rów jest 
całkowicie zarośnięty trawą. Zwrócił się więc do Kierownika GSW o wykoszenie tego 
miejsca, co ułatwi wyjaśnienie problemu. 
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Pan Zawieja odparł, Ŝe jest to w trakcie realizacji tzn. zgodnie z przetargiem pierwsze 
koszenie juŜ się odbyło w tej chwili nastąpił odrost i zostanie to wykoszone ponownie.   
Administratorem tej rzeki jest Kujawsko – Pomorski Zarząd Melioracji, ścieki jakie dostają 
się do niej pochodzą głównie z chlewików, składowanego przy rzece obornika i 
kompostowników. Generalnie w tym miejscu panuje spory bałagan, którym powinna 
zainteresować się Administracja Osiedla, tak jednak się nie dzieje – zakończył. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
 
Ad. 9  Informację dotyczącą sytuacji ekonomiczno – organizacyjnej Zakładu Gospodarki 
Komunalnej przekazał jego Dyrektor p. Henryk Dueskau. 
 
W dziedzinie ekonomicznej Spółki wynik jest poprawny co zapewnia stabilność i płynność 
finansową. 
Omawiane wyniki ekonomiczno-organizacyjne spółki obejmują okres 8 miesięcy 2008 roku: 
 
Rodzaj działalności                        koszty                               dochody 
oczyszczalnia ścieków                    508.775,75                        490.802,89 
wodociągi                                        557.141,15                        577.293,29 
usługi wod-kan                                  63.114,83                          73.010,11 
wywóz nieczystości stałych            231.483,19                       308.704,97 
przezwajanie silników                        2.260,41                           3.802,69 
usługi cmentarne                              34.188,15                          40.475,72 
ciepłownictwo                                411.870,05                        389.401,61 
składowisko odpadów                    162.496,18                        157.591,49 
wywozy nieczystości płynnych      141.066,01                        150.627,14        
ogółem działalność podstawowa  2.112.395,72                     2.191.709,91 
co daje 79.314,19 złotych zysku brutto. ( przed opodatkowaniem ) 
 
Stratę odnotowano w następujących działalnościach: 
Oczyszczalnia ścieków – strata w kwocie 17.972,86 zł. spowodowana duŜymi nakładami na 
remont urządzeń oraz budową poletka osadowego. 
Ciepłownictwo – strata w kwocie 22.468,44 zł spowodowana jest przez  sezon letni ,sprzedaŜ 
ciepła odbywa się na minimalnym poziomie –podgrzanie tylko ciepłej wody uŜytkowej. W 
okresie letnim wszystkie kotłownie odnotowują straty ze względu na wysokość ponoszonych 
kosztów stałych. Informujemy , Ŝe posiadamy podpisane aneksy do umowy przez odbiorców 
ciepła ze zwyŜką o 9,99% za 1 GJ. 
W tym roku wzrosły ceny słomy o ok. 20% ze względu na wzrost kosztów produkcji zbóŜ 
oraz panującą suszę w maju i czerwcu. Posiadamy podpisane umowy z 18 rolnikami na 
dostawę łącznie 1680 ton słomy co zapewnia zapotrzebowanie na czas do końca lipca 2009 r. 
Składowisko odpadów -  strata w wysokości 4.904,69 zł  jest spowodowana róŜnicą w 
przychodach z tytułu sprzedaŜy surowców wtórnych takich jak plastik ,szkło oraz wzrostem 
zatrudnienia pracowników do segregacji odpadów poniewaŜ mieszkańcy gminy nadal 
wrzucają do pojemników nie posegregowane odpady. 
Posiadamy do spłaty kredyt preferencyjny zaciągnięty w Banku Ochrony Środowiska w 
kwocie 100  tys. zł  z czego spłacono 18.317,00 zł. Kredyt został zaciągnięty na zakup 
samochodu śmieciarki. Termin spłaty kredytu wynosi 5 lat. 
Spółka nasza w ramach przetargu w trybie zapytania o cenę wyłonił wykonawcę 
dokumentacji technicznej na modernizacje stacji uzdatniania wody w Więcborku. 
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Dokumentacja zostanie wykonana ze środków własnych do dnia 15 grudnia br. zgodnie z 
uchwałą zgromadzenia wspólników. W 2009 roku rozpoczniemy starania w zakresie 
modernizacji stacji wodociągowej. Szacunkowa kwota modernizacji to ok. 1,0 mln. zł. 
zamierzamy wykonać modernizację przy udziale środków z budŜetu miasta ,  własnych oraz 
ewentualnie pozyskanych środków zewnętrznych. 
W miesiącu wrześniu w miejsce starej zniszczonej zakończono budowę nowej studni 
głębinowej w Pęperzynie , wykonano ją ze środków własnych za kwotę 47 tys. złotych. 
W Sypniewie wymieniono rurociąg łączący studnię głębinową Nr 3 z budynkiem stacji na 
odcinku 200 mb ze względu na duŜą awaryjność tego odcinka. 
 
Ogółem zatrudniamy:                            2007 r.                               2008 r. 

• Pełny etat                                     34                                        42 osoby 
• ½ etatu                                           1                                          1  osoba 
• ¼ etatu                                           3                                          2  osoby 
                                  Ogółem            38 osób                               45  osób 

 
W porównaniu do 2007 roku nastąpił wzrost o 7 osób w ekipach budowy wodociągów i 
składowiska odpadów. 
 
Przy okazji omawiania stanu zatrudnienia p. Dueskau wspomniał o spotkaniu z 
Przewodniczącym RM, który wstawił się za pracownikiem ZGK, wykonującym pracę na 
rzecz Spółki na terenie Sypniewa i okolicy. 
 
Do dnia dzisiejszego wybudowano 18 km wodociągów na terenie gminy a do końca roku 
planuje się wykonanie kolejnych  20 km. 
Do dnia dzisiejszego 44 przyłącza wodociągowe oraz 6 kanalizacyjnych. Obecnie 
prowadzimy rozmowy z mieszkańcami  w sprawie podłączeń wodno-kanalizacyjnych na 
ulicy Kościuszki i Strzeleckiej. 
W biurze obsługi klienta pracują trzy osoby a poszczególnymi działami kierują kierownicy: 

• Oczyszczalnia i składowisko odpadów – Adam Kubiak, 
• Wodociągi i budowa wodociągów – Piotr Węgrzyn, 
• Ciepłownictwo i usługi wodno-kanalizacyjne – Piotr Łukarski. 

 
Kontynuując wystąpienie wyjaśnił, Ŝe przepompownia przyszpitalna o której była mowa 
wcześniej, została zbudowana na potrzeby szpitala. JeŜeli miałaby ona zostać przejęta przez 
ZGK musi mieć niezaleŜne przyłącze elektryczne /w trakcie załatwiania/, wydzieloną działkę 
do której będzie moŜliwość dojazdu /słuŜebność dojazdu wyraŜona na piśmie przez 
Starostwo/, wykonanie ogrodzenia /wymogi BHP/. Na dziś zakupiono juŜ rezerwową pompę, 
wykonano części ze stali konstrukcyjnej kwasoodpornej i załoŜono wentylację / szkodliwe, 
toksyczne opary/.  
Co zaś do artykułów prasowych związanych z jego osobą, to niczym takim się nie spotkał. 
UwaŜa jednak, Ŝe pomoc udzielana  na rzecz Sekcji Podnoszenia CięŜarów jest zbyt mała. 
Chodzi głównie o to, by w świetle obowiązującego Statutu jaki został zatwierdzony  na 
Walnym Zgromadzeniu Członków Klubu „Grom” i paragrafu 23 w punkt 7 w którym 
widnieje zapis mówiący, Ŝe „ W kompetencji Zarządu Klubu jest powoływanie Zarządów i 
Komisji Problemowych działających w świetle opracowanego Regulaminu” stworzyć 
silniejszą jednostkę, która mogłaby pomagać sekcji w sensie organizacyjnym. Dalej mówił o 
planach reaktywacji Towarzystwa Gimnastycznego „Sokół”, które ma prowadzić działalność 
rekreacyjno-sportową i dać społeczeństwu Więcborka moŜliwość korzystania ze sportu. 
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Odpowiadając na interpelację radnej Beaty Lidy dotyczącą nieprawidłowości podczas 
ostatnich zawodów w podnoszeniu cięŜarów stwierdził, Ŝe ostatnie zawody odbyły się w 
Bydgoszczy i były to Otwarte Mistrzostwa Juniorów do lat 17 i do lat 20. Więcbork 
reprezentowało 9 zawodników. Z zawodów przywieziono 5 medali.  
 
Tu Burmistrz prosił o precyzyjną odpowiedź na pytanie, które dotyczyło wprost 
nieprawidłowości jakie podobno miały miejsce na zawodach. 
 
śadnych nieprawidłowości nie było – jednoznacznie  odparł p. Dueskau. 
 
Po tych wyjaśnieniach jako pierwszy głos w dyskusji zabrał Przewodniczący RM, który 
powiedział, Ŝe w przedstawionej przez p. Dueskau informacji dominowały elementy tzw. 
„biadolenia”, które dotyczyły: 
- straty w pozycji kosztów eksploatacji oczyszczalni ścieków /17,9 tys. zł/, 
- straty w ciepłownictwie /22,4 tys. zł/, 
- wzrost ceny za słomę o 20 %, 
- straty na składowisku nieczystości stałych 4,9 tys. zł, 
- zobowiązania z tytułu zaciągniętego kredytu na zakup śmieciarki, 
- problemy związane z pokryciem kosztów na modernizację stacji wodociągowej w 
Więcborku. 
Brak natomiast treści mówiących o tym jakie działania podejmuje Kierownictwo Zakładu w 
kierunku zniwelowania tych kłopotów. Zabrakło tu danych dotyczących między innymi: 
- ilości skupionych ścieków / nieczystości płynnych /, 
- ilości przeprowadzonych kontroli przez powołaną przez Burmistrza Więcborka Komisję na 
tym odcinku / efektów uzyskanych z tych kontroli/ i systematycznej pracy tej komisji 
- prowadzonych prac pod kątem zwiększenia ilości podłączeń do sieci wodociągowej, a tym 
samym zwiększenia ilości sprzedanej wody, 
- sposobów zabezpieczenia zakupionej słomy przed wpływem niekorzystnych czynników 
atmosferycznych, obniŜających jakość słomy jako paliwa w kotłowni miejskiej, 
 - działań w celu skłonienia mieszkańców Więcborka do podłączeń do sieci kanalizacyjnej 
tam, gdzie jest to moŜliwe / czy Zakład ma pełne rozeznanie  na tym odcinku, a dotyczy to 
ulic: Hallera, Mickiewicza, Pocztowej i Gdańskiej /, 
- jakie starania poczyniono w kierunku pozyskania środków finansowych na modernizację 
stacji wodociągowej w Więcborku z Eko - Funduszu tak jak to czynią sąsiednie Gminy, 
- działań w kierunku przyzwyczajania mieszkańców Gminy do przestrzegania zasad 
właściwego segregowania nieczystości stałych, 
- powodów dla jakich Dyrektor ZGK nie uczestniczy w zebraniach sołeckich, 
- odpowiedzi na pytanie, dlaczego zysk ZGK osiąga się jedynie poprzez podnoszenie ceny za 
1 m³  ścieków, czy wody. 
 
Następnie p. Kujawiak odniósł się bezpośrednio do wypowiedzi dotyczącej jego interwencji 
w sprawie jednego z pracowników ZGK. Wyjaśnił, Ŝe chodzi o pracownika, który pracuje na 
terenie: Sypniewa, Adamowa, Wilczych Jarów, Wymysłowa, Dorotowa, Frydrychowi i 
Jelenia, do którego zakresu obowiązków naleŜy: 

• Comiesięczne dostarczanie rachunków mieszkańcom posiadającym własne 
pojemniki na śmieci, 

• Raz na pół roku dostarczanie rachunków mieszkańcom posiadającym zbiorniki na 
śmieci dzierŜawione od ZGK 

• Osiem razy w ciągu roku dociera do mieszkańców korzystających z usług sieci 
wodociągowej w celu odczytania licznika, 
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• Osiem razy w ciągu roku dociera do tych mieszkańców aby przekazać im rachunki 
za wodę 

• W Sypniewie od poniedziałku do soboty w godz. od 9.00 – 17.00 przyjmuje na 
przepompowni dowoŜone ścieki, 

• Na bieŜąco sprawuje opiekę konserwatorską nad stacją pomp – hydrofornią w 
Sypniewie – dokonuje smarowania urządzeń, płukania urządzeń związanym z 
odŜelaźnianiem wody. 

• Obsługuje dwie przepompownie odprowadzające wodę deszczową w Sypniewie. 
 
Za wyŜej wymieniony zakres obowiązków od stycznia 2008r. otrzymuje 850,00 zł plus 
100,00 zł na paliwo, co stanowi najniŜszą krajową pensję. Pan Nowak, bo konkretnie o tego 
pracownika chodzi, nie uzyskał podwyŜki jaką uzyskali w tym roku pracownicy ZGK.  
Natomiast oświadczenie mu, Ŝe zgodnie z ogólnymi przepisami zwiększenie mu płacy 
minimalnej o 180,00 zł  ma być dla niego podwyŜką, jest delikatnie mówiąc niewłaściwe. 
Ponadto 100,00 zł, które otrzymuje z tytułu uŜywania własnego samochodu do celów 
słuŜbowych, starcza jedynie na 22 litry paliwa. Konfrontując to z obszarem jego działania, 
który notabene jest terenem bardzo podmokłym, wniosek nasuwa się sam.  
Reasumując Przewodniczący RM postawił pytanie, czy w tej sytuacji zaleŜy nam na tym, by 
Zakład Gospodarki Komunalnej tworzył zysk kosztem takich pracowników jak p. Nowak  i, 
czy za ludzkie moŜna uznać, wskazane w powyŜszym przykładzie podejście Dyrektora 
Zakładu do podległego mu pracownika. 
 
W tym momencie radny Stanisław Schwartz poprosił o przerwanie dyskusji i ogłoszenie 
przerwy. 
 
Po przerwie wznowiono dyskusję w zmniejszonym składzie /  ubyło dwoje radnych /. 
 
 
Radny Stanisław Schwartz zabierając głos przypomniał o interpelacji, którą na czerwcowej 
sesji składał w imieniu mieszkańców Pęperzyna II. Sprawa dotyczyła opłaty abonamentowej 
od liczników poboru wody, która zdaniem mieszkańców jest naliczana przez ZGK 
niesłusznie. Mieszkańcy sami za własne pieniądze montowali podliczniki, aby podlewać 
swoje ogródki, a Zakład Gospodarki Komunalnej ściąga za nie stałą opłatę abonamentową. 
Pytał zatem, czy takie działanie jest to zgodne z prawem. 
 
Dyrektor ZGK wywołany do odpowiedzi zaczął swoje wyjaśnienia od ustosunkowania się do 
wypowiedzi Przewodniczącego RM stwierdzając, Ŝe jeŜeli chodzi o pracownika ZGK p. 
Nowaka, to z chwilą przejęcia dwóch przepompowni w Sypniewie zostanie mu zwiększony 
zakres obowiązków i wynagrodzenie. Na dzień dzisiejszy Ŝaden wniosek o podwyŜkę do 
niego jako Dyrektora ze strony wyŜej wymienionej osoby nie wpłynął. W kwestii związanej z  
pozyskiwaniem wody, ścieków przyłączami i podłączaniem do kanalizacji wskazał, iŜ  na 
terenie naszej Gminy działa powołana przez Burmistrza Komisja na czele z kierownikiem 
Referatu UM p. Tomaszem Fifielskim, która jest kompetentna do przeprowadzania kontroli 
gospodarki wodno-ściekowej i takowe wykonuje. Zakład wykonał 44 przyłącza 
wodociągowe, a właściwe brygady dąŜą do tego, by Gmina została skanalizowana i 
zwodociągowania. Zapewnił przy tym, Ŝe na pewno nic nie zostanie w tym temacie 
„przegapione”.  Co zaś do słomy, to w głównej mierze o jej wartości decyduje aura. Przy 
ostatnim zakupie, doszło do pewnych nieprawidłowości ze strony dostarczających ją 
rolników, co miało swoje konsekwencje w ilości skupionej od nich słomy. 
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Zagadnienie pozyskiwania środków z zewnątrz jest znane Spółce, gdyŜ z takich środki 
korzystali chociaŜby z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska. Dziś o takie środki np na modernizację wodociągów starać 
się nie moŜna bez uprzedniego  przygotowania dokumentacji kosztorysowej. Kończąc 
powiedział , Ŝe  uczestniczył w tych zebraniach sołeckich na które został zaproszony i jeŜeli 
w przyszłości takie zaproszenia otrzyma, będzie czuł się zobowiązany do obecności. 
O odpowiedź w temacie opłat abonamentowych p. Dueskau poprosił uczestniczącego w 
posiedzeniu p. Piotra Łukarskiego.        
 
Pan Łukarski mówił, Ŝe proces uregulowań dotyczących przedsiębiorstw wodociągowo – 
kanalizacyjnych rozpoczął się od ustawy o zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu ścieków, 
która została wydana w 2001r. Ustawa ta reguluje, między innymi, sposób rozliczeń między 
przedsiębiorstwem wodociągowo – kanalizacyjnym, a mieszkańcami i zakładami 
przemysłowymi. Integralną częścią ustawy o której mowa jest rozporządzenie taryfowe 
Ministra Budownictwa, którego ostatnia nowelizacja sięga roku 2006r., w sprawie określenia 
taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. PowyŜsze rozporządzenie określa 
za co moŜna pobrać opłatę abonamentową  i kto musi ją uiszczać. W tym miejscu p. Łukarski 
wprost z rozporządzenia odczytał definicję opłaty abonamentowej cyt: 
„ stawka opłaty abonamentowej – wielkość wyraŜoną w jednostkach pienięŜnych, w zł na 
odbiorcę usług za okres rozliczeniowy, którą odbiorca usług jest zobowiązany zapłacić 
przedsiębiorstwu wodociągowo-kanalizacyjnemu za utrzymanie w gotowości do świadczenia 
usług urządzeń wodociągowych lub kanalizacyjnych oraz jednostkę usługi odczytu 
wodomierza lub urządzenia pomiarowego i rozliczenia naleŜności; do stawki abonamentowej 
dolicza się podatek od towarów i usług.”  
Następnie zacytował co oznacza gotowość do świadczenia usług: 
„ Gotowość do świadczenia usług – koszty eksploatacji i utrzymania urządzeń 
wodociągowych lub kanalizacyjnych, stanowiących nie więcej niŜ 15 % całości tych kosztów, 
podzielonych zgodnie z przyjętym współczynnikiem alokacji na taryfowe grupy odbiorców 
oraz liczbę odbiorców w danej grupie taryfowej” 
Taki 15 % współczynnik przy sporządzaniu taryfy wylicza Księgowa ZGK i stanowi on 
dodatkową opłatę za świadczone usługi. Opłaty abonamentowej nie naleŜy traktować jako 
opłaty za wodomierz ale jako opłatę za wskazane powyŜej usługi. Ponadto Zakład świadczy 
dodatkowe usługi takie jak np. przejęcie nowych, czy wcześniej wybudowanych przyłączy, 
usuwa awarie na przyłączach, awarie zaworów, zapewnia obsługę wodomierzy poprzez 
sukcesywną ich wymianę / co 5 lat, w roku następuje wymiana około 150 wodomierzy /. 
Biorąc powyŜsze pod uwagę jeszcze raz podkreślił, Ŝe opłaty za wodomierz jako takiej nie 
ma, jest to opłata za kompleksowe usługi jakie świadczą zgodnie z rozporządzeniem – 
przepisami prawa, które Spółka musi respektować. 
 
Przewodniczący RM zabierając głos ponownie zwrócił się do Dyrektora ZGK mówiąc, iŜ w 
ramach prowadzonej dyskusji stwierdził on, Ŝe z chwilą przekazania przepompowni 
 p. Nowakowi zostanie zwiększony zakres obowiązków i wówczas wynagrodzenie jego 
wzrośnie. Na dziś pracownik ten nie złoŜył stosownego podania. Wypowiedź ta zaskoczyła  
p. Kujawiaka tym bardziej, Ŝe na spotkaniu które odbyło się w składzie: Burmistrz 
Więcborka, Dyrektor ZGK, Główna Księgowa ZGK i Przewodniczący RM, ustalenia były 
zupełnie inne tj. na pytanie Burmistrza jaka jest w tej sprawie decyzja p. Dueskau powiedział, 
Ŝe pracownik, o którym mowa, otrzyma 300,00 zł podwyŜki. Mowa była równieŜ o zmianie 
sumy przeznaczonej na paliwo, która po dokładnych wyliczeniach miała równieŜ ulec 
zmianie. Przewodniczący RM uwaŜał, Ŝe decyzja podjęta przez Dyrektora ZGK w obecności 
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Burmistrza Więcborka, sprawującego najwyŜszą władzę w Gminie, jest ostateczna. Dziś 
przekonał się, Ŝe jest inaczej ale sprawy komentował nie będzie gdyŜ jest to problem 
pomiędzy Dyrektorem, a Burmistrzem Więcborka. Nie omieszkał jednak wytknąć 
Dyrektorowi ZGK stwierdzenia cyt.: „ Na miejsce p. Nowaka mogę mieć 10 innych”, 
komentując to słowami cyt. „ Na stanowisko Dyrektora ZGK równieŜ zgłosiłoby się bardzo 
duŜo chętnych z wyŜszym wykształceniem i to za niŜszą stawkę wynagrodzenia 
miesięcznego”.  
 
Pan Dueskau odparł, Ŝe z ustaleń jakie były na pewno się wywiąŜe. Co zaś do zarobków, to 
osobiście nikomu ich nie wytyka i nie pyta teŜ kto ile zarabia, więc tego samego Ŝyczyłby 
sobie względem swojej  osoby.  
 
Burmistrz Więcborka prosząc o głos zwrócił się do Dyrektora ZGK pytając, czy pamięta ich 
rozmowę przeprowadzoną w styczniu, podczas której zapytał, czy wszyscy z pracowników 
ZGK dostaną podwyŜki, które zatrzymają ich w firmie. Mówił wówczas równieŜ o tym, Ŝeby 
Dyrektor myśląc o sobie wpierw myślał o pracownikach. Wówczas teŜ p. Dueskau utwierdził 
go w tym, Ŝe wszyscy pracownicy podwyŜki dostali. Tymczasem podwyŜka p. Nowaka, który 
odwaŜył się przyjść do Przewodniczącego Rady Miejskiej i przedstawić swoją sytuację, 
okazała się zwykłą regulacją polegającą na zapewnieniu minimum socjalnego, które i tak 
musiał otrzymać. Dodał teŜ, Ŝe w świetle tego co dziś usłyszał  poczuł się oszukany, ale jak 
stwierdził, nie czas i nie miejsce na rozstrzyganie tego problemu. 
Zmieniając temat powrócił do sprawy nie zabezpieczonej i źle składowanej słomy mówiąc, Ŝe 
źle się dzieje kiedy zwierzchnik nie wie co dzieje się w miejscu mu podległym. UwaŜał przy 
tym, Ŝe skoro on wspólnie z Przewodniczącym Rady Miejskiej są w stanie skontrolować 
wszystkie punkty w których „coś się dzieje” / wykonywane są jakieś gminne zadania/, a 
dodatkowo jeszcze sprawdzić co dzieje się na oczyszczalni ścieków, wysypisku śmieci, czy 
kotłowni, to tym bardziej p. Dueskau, przy węŜszym zakresie działań powinien wiedzieć jak 
wygląda sytuacja w podległym mu Zakładzie.  
 
W dalszej części posiedzenia Przewodniczący RM oddał głos Przedstawicielowi 
mieszkańców Pęperzyna p. Zawieji, który przedstawił problem dotyczący opłaty 
abonamentowej za liczniki poboru wody znajdujące się w ogródkach przydomowych, która 
jego zdaniem jest naliczana przez ZGK niesłusznie. Nadmienił przy tym, iŜ w dniu 
12.09.2008r. osobiście rozmawiał w tej sprawie z Dyrektorem ZGK, który potraktował go 
dość obcesowo i poinformował, Ŝe mieszkańcy Pęperzyna II  za wodę są dłuŜni Zakładowi 20 
tys. zł. Takie stwierdzenie było zaskoczeniem tym bardziej, Ŝe od początku uiszczane były 
opłaty, co dokumentują odcinki wpłat. Ponadto p. Dueskau powiedział, Ŝe nie on pobiera 
opłatę za liczniki znajdujące się w ogródkach tyko Spółdzielnia „Nad Orlą”, a dokumenty 
które posiada p. Zawieja świadczą, co innego. 
 
Nikt nie obraŜa klienta na terenie ZGK, podobnie jak nikt nie bierze od nikogo pieniędzy za 
darmo – skwitował p. Dueskau. UwaŜał teŜ, Ŝe przedmówca myli pewne pojęcia, gdyŜ opłata 
abonamentowa nie jest naliczana za podlicznik znajdujący się w ogródkach, a za licznik 
znajdujący się w domu. Wyjaśnił teŜ, Ŝe to Spółdzielnia „Nad Orlą” ma zadłuŜenie nie 
mieszkańcy. 
 
Radny Tadeusz Mrozinski próbował ustalić o co właściwie chodzi. Z tego co usłyszał p. 
Zawieja ma fakturę z której wynika, Ŝe za wodomierz , który znajduje się w domu uiszcza 
opłaty. Drugi z wodomierzy to podlicznik umieszczony w ogródku, który słuŜy do rozliczania 
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wewnętrznego, za który jak mówi p. Dueskau nie pobiera opłaty. W czym zatem tkwi 
problem. 
 
Pan Dueskau powiedział, Ŝe zorganizuje spotkanie na które zaprosi przedstawiciela 
Spółdzielni „Nad Orlą” i mieszkańców Pęperzyna II, i wówczas ten temat zostanie ostatecznie 
wyjaśniony. 
 
Przewodniczący RM dyscyplinując mówców prosił, by nie przedłuŜać dyskusji, sprawę 
dokładnie wyjaśnić na planowanym spotkaniu i na kolejnej sesji poinformować o jej 
rozstrzygnięciu.    
  
W tym miejscu p. Zawieja złoŜył prośbę do radnych i Burmistrza o pomoc w uzyskaniu od 
Spółdzielni „Nad Orlą” rocznego rozliczenia kosztów. Mieszkańcy chcą wiedzieć na co i jak 
spoŜytkowane są ich pieniądze - powiedział. 
 
Radny Stanisław Schwartz pytał p. Dueskau, czy w Pęperzynie jest prawidłowe 
zabezpieczenie przeciwpoŜarowe. 
 
Zdaniem p. Zawiei hydranty zostały poniszczone i zatkane. 
 
Dyrektor ZGK jeszcze raz zapewnił, Ŝe zorganizuje w Pęperzynie spotkanie z mieszkańcami i 
prezesem Spółdzieli „Nad Orlą”. Co do hydrantów, to nic nie wie o ich zaślepianiu. 
Rozstawienie hydrantów we wsi zaleŜy od skupiska mieszkańców ale tymi sprawami zajmuje 
się projektant nie ZGK. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork na 2008r. omówił 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
Zmiany jakie wprowadza się w budŜecie nie naruszają wcześniej ustalonego deficytu. Są one 
spowodowane pozyskaniem dodatkowych środków – dochodów, które mają automatycznie 
swoje odzwierciedlenie w wydatkach. Ponadto dokonano przeniesienia środków między 
rozdziałami i paragrafami, co polepszy wykorzystanie tych środków. 
 
Dochody: 
W dziale 750 rozdział 75075 paragraf 2320 zwiększono dochody o kwotę 2 tys. zł, która 
stanowi dotację ze Starostwa Powiatowego przeznaczoną na promocję Gminy. W dziale 758 
– Rozliczenia róŜne rozdział 75801 w paragrafie 2920 zwiększono dochody o kwotę 24.157 zł 
z przeznaczeniem na dofinansowanie wzrostu zadań w I półroczu roku budŜetowego 2008, 
polegającego na zwiększeniu łącznej liczby uczniów w szkołach i placówkach prowadzonych 
przez JST. W tym samym dziale w rozdziale 75814 w paragrafie 0960 zwiększono dochody o 
kwotę 3.142,40 zł z tytułu dotacji pozyskanych od: 500,00 zł – Nadleśnictwo Runowo na 
imprezy pt ‘Piknik Przyjaźni”, 300,00 – Bank Spółdzielczy na zł  na imprezę „Piknik 
Przyjaźni”, darowiznę w kwocie 1.100,00 zł na promocję Gminy od Nadleśnictwa Runowo i 
osoby prywatnej oraz darowiznę w kwocie 1.224,40 zł dla OSP w Runowie Krajeńskim na 
zakup pompy. 
Wydatki: 
W dziale 600 – Transport i Łączność, rozdział 60016 w paragrafie4210 zwiększono wydatki o 
kwotę 3 tys. zł z uwagi na konieczność zakupu materiałów związanych z utrzymaniem dróg 



 23 

gminnych, a konkretnie na zakup zagęszczarki, która usprawni pracę ekipy budującej 
chodniki. W dziale 750 – Administracja Publiczna, w rozdziale 75022 w paragrafie 4210 
zmniejszono wydatki o 300,00 zł i w tym samym dziale w rozdziale 75023 zwiększono 
wydatki o 9.000,00 zł  przeznaczając na zakup nowych uniwersalnych programów 
komputerowych / 40% promocja /. W rozdziale 75075 zwiększono wydatki o kwotę 2.100 z 
przeznaczeniem na promocję Gminy. W rozdziale 75095 zmniejszono wydatki /środki do 
dyspozycji sołectw/ w związku z przekazaniem środków przez sołectwo Borzyszkowo – 
200,00 zł i sołectwo Czarmuń – 200,00 zł na zakup motopompy dla OSP w Runowie 
Krajeńskim. W dziale 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpoŜarowa w 
rozdziale 75412 w paragrafie 4210 zwiększono wydatki na kwotę 1.92440 przeznaczając ją na 
zakup motopompy. W dziale 801 – Oświata i wychowanie w rozdziale 80101 w paragrafie 
4300 zwiększono wydatki o kwotę 24.157,00 zł co stanowi subwencję oświatową z rezerwy 
ogólnej. W tym samym dziale i rozdziale w paragrafie 6050 zwiększono wydatki o kwotę 
39.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup pieca centralnego ogrzewania dla Szkoły 
Podstawowej w Więcborku. W dziale 801 w rozdziale 80110 zmniejszono wydatki o kwotę 
71.500,00 zł z zadania „budowa boiska wielofunkcyjnego”, które nie będzie wykonane w tym 
roku /brak środków zewnętrznych/. W dziale 851 – ochrona zdrowia w rozdziale 85154 
zmiany wiąŜą się lepszym wykorzystaniem limitu wydatków /kwota 3.700,00 zł /. W dziale 
85219 – Pomoc społeczna zwiększono wydatki o kwotę 800,00 zł z przeznaczeniem na Piknik 
Przyjaźni”. W dziale 900 – Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska w rozdziale 90001 
w paragrafie 6050 zwiększono wydatki o kwotę 17.000,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie 
Studium Wykonalności – uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Więcbork. 
W dziale 926 w rozdziale 92695 – Kultura Fizyczna i Sport w paragrafach 4210 i 4300 
zwiększono wydatki po 500,00 zł z uwagi na zwiększenie kosztów utrzymania obiektów 
sportowych. 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. JeŜeli chodzi o zmianę dotyczącą 
wykonania Studium Wykonalności gospodarki wodno-ściekowej radni zaakceptowali, ją na 
spotkaniu radnych. 
 
Pytań w związku z omawianym projektem uchwały nie było, zatem przystąpiono do 
głosowania. 

 
Na sali 8 radnych 

 
Uchwałę podjęto jednomyślnie 

 
 
Ad. 11  Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/196/08 Rady Miejskiej w 
Więcborku w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budŜetu 
Gminy Więcbork na 2008r. oraz spłaty wcześniej zaciągniętych poŜyczek i kredytów omówił  
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
Zmiana spowodowana jest faktem, iŜ po ogłoszeniu przez Gminę Więcbork przetargu 
nieograniczonego  na zaciągnięcie kredytu, Bank Ochrony Środowiska S.A. Oddział w 
Bydgoszczy złoŜył wniosek o zmianę treści uchwały. Bank ten zamierza wziąć udział w 
postępowaniu przetargowym i złoŜyć ofertę ale zgodnie z jego wewnętrznymi procedurami 
wymagane jest sprecyzowanie w uchwale o zaciągnięciu kredytu terminów oraz wielkości rat. 
Gminie zaleŜy by ofert było jak najwięcej w związku z powyŜszym Burmistrz proponuje 
dokonać zmiany uchwały. 
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Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
 
Radny Waldemar Kuszewski powiedział, Ŝe rozumie, iŜ wielkość rat w miesiącach takich jak 
listopad, marzec i maj wynika z większych wpływów. Interesuje go natomiast kwestia 
równych rat spłaty w latach 2011 – 2013. 
 
Skarbnik powiedział, Ŝe 15 marca, 15 maja 15 listopada to dni określające ostatni termin 
wpłaty rat podatku od osób fizycznych. Dodał teŜ, Ŝe  przy ustalaniu wielkości rat kredytu 
kierował się kilkoma sprawami tj.: 
- jakie są dochody w poszczególnych miesiącach, 
- jakie są spłaty rat poszczególnych kredytów, 
- by w danym roku rata spłaty kredytu nie przekraczała 15 % planowanych dochodów, a na 
koniec roku 15 % wykonanych dochodów.  
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
Na sali 8 radnych. 
 

Uchwałę przyjęto jednomyślnie. 
 
 
Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Administracji Zasobów Komunalnych w 
Więcborku przedstawił Kierownik AZK p. Stefan Dropinski. 
 
Pan Dropinski wskazał, Ŝe konieczność dokonania zmian w dotychczas obowiązującym 
Statucie  wynika przede wszystkim z konieczności dostosowania go do aktualnego stanu 
prawnego regulującego działalność zakładu budŜetowego i polegają one na: 

• Wykreśleniu zapisu „Zarząd Miejski w Więcborku” i wpisaniu w to miejsce 
„Burmistrz Więcborka”, 

• Wykreśleniu zapisów dotyczących siedziby AZK /kiedyś siedziba mieściła się w 
budynku UM, obecnie przy ulicy Pocztowej 2/, 

• Wykreśleniu § 5 dotyczącego zarządzania składowiskiem odpadów stałych w 
Dalkowie /obecnym zarządcą jest Zakład Gospodarki Komunalnej/, 

• W rozdziale II dodano § 8 dotyczący rachunku bankowego. 
 
Opinia Komisji Statutowej – pozytywna. Poprawki dotyczyły jedynie błędów literowych. 
 
Pytań ze strony radych nie było, zatem Przewodniczący RM poprosił o przegłosowanie 
uchwały. 
 
Na sali 8 radnych. 

 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 

 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wartości najniŜszego wynagrodzenia i wartości 
jednego punktu w tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla 
poszczególnych kategorii zaszeregowania pracowników AZK omówił równieŜ p. Stefan 
Dropinski. 
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Kierownik AZK wskazał, Ŝe od 4,5 roku w tej materii nie było zmian, a proponowane 
wynagrodzenie jest zgodne z aktualną struktura zatrudnienia pracowników i uwzględnieniem 
planowanej waloryzacji wynagrodzeń w oparciu o plan finansowy na 2008r. Projekt zakłada 
podwyŜszyć najniŜsze wynagrodzenie z 700,00 zł na 750,00 zł, a wartość jednego punktu z 
4,00 zł na 5,00 zł. 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. 
 
Pytań nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania. 
 
Na sali 8 radnych. 
 

 
Uchwałę przyjęto jednomyślnie. 

 
 
Ad.14 – 16 Projekty uchwał w sprawie gospodarowania mieniem gminy omówił Kierownik 
Referatu UM p. Michał Bąk. 
 
 
a) w sprawie ustalenia regulaminu targowiska miejskiego. 
 
Dotychczas obowiązujący regulamin z 1995r. zdezaktualizował się w związku z czym zaszła 
konieczność dostosowania go do  obowiązujących przepisów prawa. 
 
Opinia Komisji Inwentaryzacji…. – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zapytał na czym polegają wprowadzone w Regulaminie zmiany. 
 
Zmiany polegają na uszczegółowieniu treści – odparł p. Bąk 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
Na sali 8 radnych. 
 

 
Uchwałę podjęto jednomyślnie. 

 
 
b) w sprawie uŜyczenia muszli koncertowej wraz z przyległym gruntem w lasku miejskim. 
 
Pan Bąk powiedział, Ŝe idąc śladem poprzednich uchwał dotyczących np. uŜyczenia 
pomieszczeń MGOK, czy pomieszczeń biblioteki gminnej, dziś wywołuje się  projekt 
uchwały zakładający przekazanie w uŜyczenie na okres 10 lat muszli koncertowej w lasku 
miejskim. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa … - pozytywna. 
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Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Jerzy Urbaniak zapytał o wielkość uŜyczonej działki. 
 
Całość obejmuje 10.7052 ha, natomiast uŜyczenie dotyczy wydzielonej części 1000 m² - 
odparł p. Bąk. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
Na sali 8 radnych. 
 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
 
c) w sprawie sprzedaŜy i pierwszeństwa w nabyciu lokali mieszkalnych będących własnością 
Gminy Więcbork 
 
Do sprzedaŜy na rzecz głównego najemcy przeznacza się lokale połoŜone w Więcborku: 
• przy ulicy Gen. J. Hallera 3a  - z wnioskiem wystąpiła p Irena Zielińska 
• przy ulicy Pocztowej 18 – z wnioskiem wystąpił p. Andrzej Chatłas. 
 
Pytań nie zgłoszono, zatem Przewodniczący zarządził głosowanie. 
 
Na sali 8 radnych. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
 
Ad. 17  Projekt uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Miejsko – Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Więcborku do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej przedstawiła Sekretarz Gminy p. Renata Jesionowska-Zawieja. 
 
Powierzenie Dyrektorowi Miejsko-Gminnego ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku 
zadania dotyczącego podejmowania działań wobec dłuŜników alimentacyjnych, o których 
mowa w ustawie z dnia 7 września 2007r.o pomocy osobom uprawnionym do alimentów 
moŜe nastąpić wyłącznie poprzez podjęcie uchwały Rady Miejskiej na podstawie prawnej 
przepisu. Wcześniej Burmistrz upowaŜnił Dyrektora MGOPS –u do prowadzenia 
postępowania w sprawach przyznawania świadczeń z Funduszu alimentacyjnego, a takŜe do 
wydawania w tych sprawach decyzji. Celowe jest zatem powierzenie drugiego zadania 
wskazanego w ustawie o której mowa wyŜej, a mianowicie zadania związanego z realizacją 
obowiązków dotyczących działań wobec dłuŜników alimentacyjnych.  
 
Opinia Komisji Statutowej – pozytywna. 
 
Pytań ze strony radnych nie było zatem przystąpiono do głosowania. 
 
Na sali 8 radnych. 
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Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
Ad. 18 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Interpelacje z poprzedniej sesji:  

• W sprawie gałęzi pozostawionych po wycince drzew, zwrócono się z pismem o ich 
uprzątnięcie do Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim. 

• Odcinek drogi w sołectwie Jeleń został otwarty. 
•  Oznakowanie dróg w okolicach sołectw Jeleń i Frydrychowo nastąpi w I kwartale 

2009r. 
•  Odnośnie zabezpieczenia krat piwnicznych rozesłano pisma do właścicieli posesji 

prywatnych.  
• Ubytki w drodze na ulicy Lipowej zostaną do końca września uzupełnione 

kruszywem. 
• O ustosunkowanie się w kwestii moŜliwości postawienia sygnalizacji świetlnej z 

brzęczkiem przy przejściu z ulicy Hallera na Rybacką zwrócono się do właściciela – 
Zarządu dróg Wojewódzkich. 

• Progi spowalniające na Ulicy Stary Rynek oraz ulicy Strzeleckiej, z uwagi na napięty 
budŜet wydziału drogowego, zostaną zamontowane w I kwartale 2009r. 

  
Interpelacje bieŜące: 
 
Na interpelację dotyczącą problemu bobrów odpowiedzi udzielił Kierownik Gminnej Spółki 
Wodnej p. Adam Zawieja. Z kolei p. Dueskau odpowiedział radnej Beacie Lidzie w kwestii 
nieprawidłowości jakie podobno miały miejsce na ostatnich zawodach w podnoszeniu 
cięŜarów stwierdzając, Ŝe takowych nie było. Dyrektor ZGK wyjaśnił równieŜ kwestę  
związane z przejęciem przepompowni. 

• Prace przy budowie chodnika do szkoły w Pęperzynie zostaną rozpoczęte w 
listopadzie / do końca września ma być wykonana dokumentacja /. Natomiast na 
reszcie drogi powiatowej chodnik zostanie wykonany w przyszłym roku. 

• Na dzisiaj Gmina nie dysponuje  lokalami, które mogłyby stanowić tzw. mieszkania 
chronione dla  pełnoletnich, chcących usamodzielnić się, wychowanków Domu 
Dziecka. 

• Poziome znaki przejścia dla pieszych przy Osiedlu BoWiD być moŜe uda się 
pomalować w przyszłym roku. 

• Temat przejęci przez Gminę lokali od PKP, mimo zapewnień o przychylności ze 
strony  Kolei,  na razie pozostaje bez odzewu. Najprawdopodobniej w najbliŜszym 
czasie Burmistrz spotka się z dyrektorem PKP p. Furmanem i być moŜe sprawa ta 
zostanie wyjaśniona. 

•  Na budyneku kościoła przy ulicy Rybackiej został naprawiony dach i uszczelniono w 
nim okna. Póki co brak jest koncepcji jego zagospodarowania. Ostatecznie jest to 
obiekt sakralny i sposób jego wykorzystania musi być przemyślany.  

• Jeszcze w tym roku – pod koniec września rozpoczęta zostanie inwestycja budowy 
chodnika na Osiedle Plebanka ale zakończenie prac nastąpi dopiero w roku 2009. 

• Gmina nie ma moŜliwości ingerowania w sprawy rozliczeń Spółdzielni „Nad Orlą”, 
ani na stawki  ustalane przez jej Zarząd. Niemniej Burmistrz zwróci się do Prezesa 
Spółdzielni, by ten przedstawił zainteresowanym mieszkańcom rozliczenie o którym 
była mowa. 
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Ad. 19. Wolne wnioski i informacje. 
 
Radna Beata Lida pytała o moŜliwość dołoŜenia punktów świetlnych na targowisku miejskim. 
O godzinie 6.00 kiedy przyjeŜdŜają tam handlujący jest ciemno, co utrudnia im 
przygotowanie się do pracy. 
Zapytała równieŜ, czy teren znajdujący się za marketem „ROLNIK” naleŜy do Gminy, a 
jeŜeli tak, to czy nie moŜna byłoby tam zrobić parkingu. Z tego co wie, podobna propozycja 
była juŜ zgłoszona w poprzedniej kadencji Rady Miejskiej. 
 
Burmistrz odparł, iŜ w poprzednim roku gmina składała do „ENEA” wniosek o dołoŜenie 
lamp i dotychczas wniosek ten pozostaje bez odpowiedzi. 
JeŜeli zaś chodzi o parking w miejscu wskazanym przez radną Lidę, to jest to temat warty 
przemyślenia. Obiecał miejsce obejrzeć i ocenić moŜliwości realizacji tego zadania. 
 
Radny Stanisław Schwartz prosił o przywiezienie jednego transportu ŜuŜlu do Pęperzyna na 
uzupełnienie poboczy. 
 
Mamy jeszcze parę transportów kruszywa i jeŜeli jest on nierozdysponowany na pewno 
skierujemy taki transport do Pęperzyna. Sprawę przekaŜę p. Fielskiemu i on się tym zajmie – 
powiedział Burmistrz. 
 
    
 Na tym zakończono obrady.  
 
Przewodniczący RM podziękował zebranym za przybycie i owocne obrady, Panu  
Stanisławowi Szwartzowi – sołtysowi Pęperzyna złoŜył osobne podziękowania za 
zaproszenie i przygotowanie sesji wyjazdowej, po czym słowami „Zamykam obrady 24 sesji 
Rady Miejskiej w Więcborku” zamknął obrady. 
 
Prot.  
I. Mrozek 
 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej  
 
                                                                                       mgr inŜ.. Józef Kujawiak.   
 
 
 
 
 

 


